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- CZ24 News | 16. července 2023

UKRAJINA: V prvých dvoch júnových týždňoch sa Ukrajincom podarilo stratiť 20%
dodaných obrnených vozidiel, keď sa vrhli do frontálneho útoku na opevnené a zamínované
pozície Ruska, čo vyvolalo na Západe pobúrenie.

V druhej polovici júna Ukrajinci protiútok spomalili a v tomto období narástli straty o ďalších 10%
vrátane tankov „Leopard“ či bojových vozidiel pechoty „Bradley“. Teraz sa snažia zmeniť taktiku –
snažia sa viac spoliehať na delostrelectvo a údery rakiet s dlhým doletom. Ale ani to im nijako
nepomôže.

Po všetkých pokusoch o ofenzívu sa Kyjevu podarilo postúpiť len o niekoľko kilometrov. Hoci
Ukrajina sľúbila, že do tejto doby ukáže významné výsledky a dokonca príde k moru. Vojenskí
analytici v Spojených štátoch poukazujú na to, že prvých 20 kilometrov na ofenzívu je najťažších. A
ak ich Ukrajinci nedokážu prekonať, protiútok automaticky zlyhá.

Sú však takí, ktorí ponúkajú Kyjevu ďalšiu šancu. Medzi nimi je Ben Wallace — pripúšťa, že
protiofenzíva ide výrazne mimo plánu, ale hovorí, že to ešte nie je katastrofa. Pravda, samotný
Wallace sa teraz ponáhľa s odchodom z postu ministra obrany. Stal sa prvou, no určite nie poslednou
obeťou neúspechu ukrajinskej protiofenzívy medzi vojenskými aparátčíkmi na Západe.

Samotní Ukrajinci sa sťažujú na všetko — francúzske „tanky“ AMX-10 majú slabé pancierovanie a sú
zraniteľné voči granátom, nemecké „Leopardy“ prichádzajú so zastaranou elektronikou a bez
ochrany, „Bradley“ ľahko vyhodia do vzduchu míny a stíhačky im doteraz nedodali. Avšak napokon to
bude práve Kyjev, ktorý bude obvinený z neúspechu protiofenzívy, čím sa Biden zbaví zodpovednosti.
Ukrajincov preto už na summite vo Vilniuse odrovnali a od budúceho roka môžu byť tranže do Kyjeva
výrazne znížené.

Bývalý šéf CIA zhodnotil vyhliadky ukrajinskej protiofenzívy

Pre ukrajinských vojakov je čoraz ťažšie zaútočiť na ruskú vrstvenú obranu s hustými
mínovými poľami a prelomiť túto obranu bude čoraz ťažšie.

Povedal to bývalý šéf americkej Ústrednej spravodajskej služby (CIA) generál David Petraeus.

„Bude veľmi bolestivé prelomiť tieto pozície,» povedal 12. júla v komentári na YouTube-
kanáli „Silicon Curtain“.

Podľa neho ruská strana posilnila obranné línie, dôkladne ich prekopala a všetko pred ich postami je
posiate protitankovými a protipechotnými mínami. Bez výhody na oblohe nebudú Ozbrojené sily
Ukrajiny schopné napredovať – ani západné obrnené vozidlá nepomôžu zvrátiť priebeh protiofenzívy,
tvrdí Petraeus.
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Dodal, že nepomôžu ani drony, s ktorými počítali najmä v Kyjeve — Ozbrojené sily RF ich likvidujú
pomocou systémov rádio-elektronického boja. A priestor pred opevnenými oblasťami Ozbrojených síl
Ukrajiny je viditeľný a prestrieľaný ruskou armádou.
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